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Geachte Collegeleden en Raadsleden, 
 
 
Voordat het gaat over de begroting……. 
Wederom een bijzonder jaar, corona is nog steeds onder ons. Gelukkig zijn we verder met vaccineren en 
keren we langzaam terug naar het “normale”. Al is het wel de vraag of alles hetzelfde zal blijven. Het virus 
van corona heeft toegeslagen en heeft de samenleving flink op zijn “kop” gezet. Niets is meer 
vanzelfsprekend en er zijn veel zorgen en onzekerheden. Dit vraagt veel van inwoners, zorgverleners, 
maatschappelijke organisaties en de overheid. Alle inzet moet nog steeds gericht zijn op het bestrijden en 
tegengaan van het virus, om zo weer terug te keren naar het “normale”, waar we elkaar gewoon weer een 
hand mogen geven. Een hand van “ontmoeten en aanraken”. 
 
De PvdA-GroenLinks-fractie maakt zich zorgen over de maatschappelijke gevolgen van het coronavirus. 
In het bijzonder voor jongeren, ouderen en mensen die maatschappelijk actief zijn en niet meer bij elkaar 
komen. Vele maatschappelijke activiteiten hebben geen doorgang kunnen vinden. Dan gaat het om 
onderwijs, sport, kunst en cultuur Dit heeft grote gevolgen. Dit heeft grote maatschappelijke impact gehad 
om  op het leven van veel mensen. Gevolgen die te maken hebben met geestelijke en lichamelijke 
gezondheid en veel impact hebben op het dagelijks leven van mensen. De afgelopen tijd zin er gelukkig 
veel middelen vanuit het Rijk beschikbaar gesteld om de gevolgen aan te pakken 
  
Algemeen 
In onze 1ste termijn zullen wij ingaan op de aan ons gepresenteerde kadernota. Dit keer zullen we dat niet 
doen aan de hand van de programma’s maar gaan we uit van ons “eigen verhaal”. Sociaal en duurzaam, 
nu en in de toekomst! Op basis hiervan beoordelen we de begroting en de plannen van dit College en 
komen we met voorstellen, die uitgaan van kansen en mogelijkheden voor iedere inwoner van 
Twenterand om mee te doen en die gericht zijn op duurzaamheid. 
 
In het coalitieakkoord van het GBT en de CU wordt ingezet op het gezond houden en maken van de 
financiën van Twenterand. 
 
De volgende punten zijn hierbij van belang: 

- Het verbeteren van de relatie met inwoners, bedrijven, maatschappelijke partijen, waarbij de 
gemeente drempels verlaagt, participeert en initiatieven faciliteert. 

- Het bieden van adequate zorg en ondersteuning aan wie dat nodig heeft, van jong tot oud. 
- Energiebesparing en verduurzaming. 
- Het versterken van het economische en toeristisch klimaat. 
- Het vergroten van de zichtbaarheid van het openbaar bestuur. 
- Het voorbereiden van kernbudgetten voor het ontwikkelen van wijk- en buurtbudgetten en 

aanjaaggeld voor passende initiatieven. 
 
Begin dit jaar hebben het GBT en de CU in een grote advertentie teruggekeken naar de afgelopen drie 
jaar en om te laten zien wat er door hen bereikt is. Een besluit over een nieuw zwembad, 
verkeersknelpunten in verschillende kernen opgelost, zonnepark gerealiseerd en de uitvoering van het 
sociaal domein versterkt. Mooie resultaten die ook met steun van de PvdA GroenLinks zijn uitgevoerd. 
 
Maar dat is het niet hele verhaal! Er zijn ook besluiten genomen waar de PvdA GroenLinks het niet mee 
eens is. Zo heeft er een bezuiniging plaats gevonden op het minimabeleid van  
€ 50.000, waardoor mensen die jarenlang in de bijstand zitten minder ondersteuning krijgen. Is een besluit 
genomen om SOWECO, als sociaal ontwikkel bedrijf te ontmantelen. Terwijl nut en noodzaak niet is 
aangetoond. De gemeente Twentrand wil het zelf gaan doen. Het is de vraag of de gemeente dit zelf 
beter en goedkoper kan uitvoeren. De PvdA GroenLinks denkt van niet. Of neem het jongerenwerk. Nog 
steeds wordt dit uitgevoerd door vier organisaties en is er is niets terechtgekomen van de vraag om te 
komen tot een gemeenschappelijke aanpak  Die is er niet en het college grijpt onvoldoende in. Dan 
hebben we tot slot nog de communicatie. Te vaak horen wij nog dat inwoners zich onvoldoende gehoord 
en onvoldoende betrokken voelen bij de besluitvorming. Hier kunnen en moeten nog stappen gezet 
worden. 
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Een positief verhaal over wat er bereikt is, is snel geschreven, maar het vraagt om een kritische noot. Die 
zelfkritiek was en is er niet.  Jammer dat hier  niet over gecommuniceerd is met de inwoners van 
Twenterand. 
 
Het College geeft aan dat met moeite de begroting sluitend is gemaakt en dat de “rek” er nu wel uit is. Er 
is een duidelijk signaal afgegeven naar het Rijk (en ook naar de provincie) dat gemeenten extra middelen 
nodig hebben. Niet alleen om de gevolgen van corona op te vangen maar ook om de tekorten in het 
sociaal domein structureel te compenseren. 
 
Dat de rek eruit is blijkt wel uit het meer jaren perspectief dat flink negatief is en het weerstandsvermogen  
de risico’s onvoldoende dekt. Dit is zorgelijk en vraagt om een continu proces gericht op het monitoren 
van de risico’s en de ontwikkelingen van de financiën.  
 
Voor 2022 is dan wel de begroting sluitend, maar voor de jaren daarna is het de vraag of dat blijft lukken 
en of dit mogelijk is zonder ingrijpende maatregelen. Dat baart ons zorgen! 
 
De PvdA GroenLinks vraagt aan het College om de raad nadrukkelijk te betrekken en te informeren over 
de financiën van de gemeente, zodat ze haar kaderstellende rol goed kan vervullen. 
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Versterken van politiek bestuur en herstel van vertrouwen 
 
Het openbaar bestuur, de overheid is er voor haar inwoners. Overheid en inwoners moeten niet tegenover 
elkaar staan. De Overheid is er vóór en ván de inwoners. 
 
De afgelopen periode zijn in de raad van Twenterand belangrijke onderwerpen aan de orde geweest en is 
er tot in de “late uurtjes” vergaderd en zijn er besluiten genomen.  
Het ging over de afwikkeling van het “Pur-huis”, over de liquidatie van SOWECO en over de schade aan 
de woningen langs het kanaal Almelo De Haandrik. 
 
Onderwerpen die veel inwoners raken, direct omdat het gaat over hun dagelijks leven. Het gaat over 
dagelijkse zaken als wonen en werken in Twenterand. Het lijkt allemaal zo gewoon, tot dat je woning niet 
meer veilig is of de toekomst van je werk onzeker. Op dat moment raakt dit mij ook als raadslid van de 
PvdA GroenLinks en zie ik wat de directe gevolgen zijn van het beleid en de regelgeving die we 

bedenken. Regels die werken vóór de overheid máár tegen burgers. Dan wordt duidelijk hoe sterk een 

overheid is, die geen gezicht heeft, tegenover een inwoner die wél een naam en gezicht heeft en die 

geraakt wordt door de gevolgen. Vaak met ellende, kijk naar de toeslagenaffaire en het aardgasdebacle in 
Groningen. De burger wordt vermorzeld in  door de bureaucratie van de overheid.  
 
Steeds weer bedenken we regels en systemen die werken voor de overheid maar vaak verkeerd uitvallen 
voor burgers. Dit kan niet de bedoeling zijn. Tjeenk Willink (de voorlaatste informateur) zegt hierover: “Als 
je beleid maakt zonder dat je weet wat de gevolgen zin voor de uitvoering, zonder dat je de mensen, die 
het uitvoeren en de mensen die het raakt hoort, dan krijg je ongelukken. Bestuurders moet bij beleid de 
gekozen uitvoering in kaart brengen en de uitvoerders het vertrouwen geven door naar ze te luisteren. 
Dan krijgen uitvoerders en de mensen om wie het gaat vertrouwen in het nieuwe beleid. Doe je dit niet, 
dan verliest de politiek / de overheid het vertrouwen van zowel de uitvoerders als de mensen die van het 
mislukte beleid slachtoffer zijn”,  
 
De vraag is werken wij bij de overheid vanuit regels en systemen of zijn we echt van plan ook te werken 
vanuit wat we samen willen bereiken? De inzet van politiek bestuur, ook lokaal, moet zijn te werken en te 
denken vanuit de bedoeling van wat we willen bereiken. Nu denkt de overheid (ook de bestuurders!) 
voortdurend vanuit systemen en niet vanuit mensen. De bedoeling moet centraal staan: Voor  een 
Twenterand waar het goed wonen en werken is. 
 
Dit is de les die we moeten leren van wat er nu gebeurt, veraf in Den Haag en dichtbij in de raadszaal in 
Twenterand. Hier moeten we mee aan de slag, vandaag nog. 
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In Twenterand doet iedereen mee! 
 
De PvdA-GroenLinksfractie wil voor een aantal onderwerpen aandacht vragen en daarbij gaat het in de 
kern om bestaanszekerheid, participatie en duurzaamheid.  
 
Waar nodig zullen wij bij de behandeling van de kadernota 2022 met nadere voorstellen en moties komen. 

 
Financiële stand van zaken 
 
Financieel overzicht 
Het financieel perspectief voor Twenterand in de kadernota is somber en negatief. In 2023 een negatief 
saldo van 1,1 miljoen oplopend naar een tekort van 1,7 miljoen in 2025. Dit is fors. Nu zijn er dan wel 
signalen dat er wellicht middelen bij gaan komen binnen het sociaal domein (jeugdzorg), maar daar is nu 
nog geen sprake van. 
 
Voor 2021 is de verwachting (met de voorgestelde maatregelen) dat de begroting sluitend gemaakt kan 
worden. Echter het is wel de vraag in hoeverre deze maatregelen “hard” genoeg zijn en of ze ook het 
benodigde voordeel opleveren? Daarnaast zijn er ook maatregelen zoals uitstel (data gestuurd werken) en 
uitstel ophoging van het opleidingsbudget voor ambtenaren,  waarvan de PvdA GroenLinks zich afvraagt 
of dit niet gaat leiden tot vermindering van de kwaliteit van de dienstverlening. 
 
Ook het voorstel om een bedrag van € 200.000 vrij te laten vallen vanwege de lagere rente kosten bij het 
rioleringsplan roept vragen op. Zou dit bedrag nu juist niet geïnvesteerd moeten worden in de aanpak van 
de klimaatadaptie? 
 
We begrijpen goed dat er keuzen gemaakt moeten worden en dat de middelen beperkt zijn, maar bij een 
aantal keuzes hebben wij vraagtekens. 
 
Bestaanszekerheid 
 
Minimabeleid, armoedebeleid en schuldhulpverlening 
De PvdA-GroenLinks maakt zich zorgen om de houdbaarheid van het minimabeleid. Het aantal mensen 
dat een uitkering heeft, is de afgelopen jaren toegenomen en daarmee is de verwachting dat er ook een 
groter beroep zal worden gedaan op het minimabeleid. Ondanks de economische groei en vooruitgang is 
dit nog steeds niet merkbaar en zichtbaar voor mensen met een uitkering. Vooral voor mensen die 
langdurig in de bijstand zitten. Zij profiteren niet van de economische groei. De PvdA GroenLinks vindt het 
daarom van belang zich in te blijven inzetten voor een goed minimabeleid en om na te gaan of de huidige 
instrumenten binnen het minimabeleid van Twenterand voldoende toereikend zijn en bijdragen tot 
participatie van de mensen met een uitkering en een laag inkomen.  
 
Nog te veel mensen hebben schulden (in een aantal gevallen worden die veroorzaakt door de overheid 
zelf!!!) en komen hier moeilijk uit. Het vraagt wellicht om een andere aanpak waarbij mensen met 
schulden worden ondersteund met het bieden van een perspectief zonder de stress van schulden. U geeft 
aan in te willen zetten op afname van de problematische schulden door in te zetten op preventie en 
samenwerking met scholen, verenigingsleven en vrijwilligersorganisaties. De PvdA GroenLinks vindt wel 
dat hierbij niet alles neergelegd moet worden bij vrijwilligersorganisaties (zoals schuldhulpmaatjes) of 
fondsen (zoals Stichting Leergeld) waar minima een beroep op kunnen doen. Er is en blijft een taak voor 
de overheid, zodat inwoners in Twenterand niet door de bodem van bestaanszekerheid heen zakken. 
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Meedoen 
 
Jeugdzorg en preventie 
In de jeugdzorg doen zich grote vraagstukken voor, vooral als het gaat om hulpverleningstrajecten en de 
jeugdpsychiatrie. Als PvdA-GroenLinks zien wij hier ook nog mogelijkheden tot verlaging van de kosten 
door minder “op te schalen en eerder af te schalen”. Hier zal op geïnvesteerd moeten worden. Niet alleen 
door de gemeenten, maar ook door de betrokken maatschappelijke organisaties. De PvdA GroenLinks is 
dan ook verheugd om te zien dat het College wil inzetten op het voorliggende veld en dat er in elke kern in 
Twenterand voldoende vrij toegankelijke voorzieningen beschikbaar zijn. 
 
Jongerenwerk in Twenterand 
In december 2020 is de raad geïnformeerd over de stand zaken met betrekking tot de uitvoering van het 
jongerenwerk in Twenterand. De PvdA GroenLinks heeft hier vragen over gesteld en zijn zorgen 
uitgesproken over de samenwerking tussen de vier organisaties in Twenterand. Een goed functionerend 
jongerenwerk is van groot belang, juist nu in deze coronatijd. Een jongerenwerk dat integraal kan werken 
en functioneren vanuit een onafhankelijke en breed georiënteerde organisatie, die sociaal verankerd is in 
alle kernen in Twenterand. 
  
Toegankelijkheid 
Net als in de begroting van 2020 wordt in de begroting van 2021 wordt op verschillende plaatsen 
gesproken over toegankelijkheid en het werken aan een inclusieve samenleving. Maar hoe staat het er nu 
echt voor in Twenterand? Het afgelopen jaar hebben we het hier in de raad over gehad en met elkaar 
gekeken naar de stand van zaken. Dat zag er goed uit, maar we zijn er nog niet. Nog steeds zijn er 
mensen die niet volledig kunnen meedoen en die ondersteuning nodig hebben. Toegankelijkheid gaat 
over meedoen en het realiseren van een inclusieve samenleving, in het bijzonder voor mensen met een 
beperking, en dat vraagt om een gerichte aanpak! De PvdA GroenLinks blijft hier aandacht voor vragen, 
nu en in de toekomst. 
 
Educatie 
 
Laaggeletterdheid 
Voor de PvdA-GroenLinks is laaggeletterdheid een belangrijk onderwerp. In de gemeente Twenterand zijn 
naar schatting 3.500 inwoners die moeite hebben met lezen en schrijven. Dat heeft een grote impact op 
het dagelijks leven van deze mensen. De PvdA-GroenLinks vindt dat er blijvend geïnvesteerd moet 
worden in taalcursussen die in de gemeente Twenterand worden uitgevoerd. De PvdA-GroenLinks ziet 
dat het College hier meer door wil gaan en is hier verheugd over. 
 
Startkwalificatie en aansluiting onderwijs – arbeidsmarkt. 
Nog steeds zijn er jongeren die de school verlaten zonder een startkwalificatie en een beroep doen op 
een uitkering. De PvdA-GroenLinks maakt zich hier zorgen over, omdat dit jongeren zijn die geen of 
nauwelijks kans hebben op de arbeidsmarkt, zeker niet op de langere termijn. De PvdA-GroenLinks vindt 
dat er dan ook geïnvesteerd moet worden in de aansluiting tussen onderwijs en arbeidsmarkt, zeker daar 
waar het gaat om het praktijkonderwijs.  

 
Innovatiefonds 
De PvdA GroenLinks is blij om te lezen dat het College door gaat het met innovatiefonds. Een 
innovatiefonds dat op voorstel van de PvdA GroenLinks is ingesteld. Het draagt naar ons oordeel bij de 
vernieuwing van het sociaal domein en versterking van de samenwerking tussen verschillende partijen.  
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Gezondheid 
 
Gezonde voeding 
Actief meedoen in de samenleving gaat beter als je gezond en fit bent  en daarom hebben we vorig  
jaar aandacht gevraagd voor gezonde voeding en drankgebruik. Bewegen en gezonde voeding is van 
belang.  Hier willen we aandacht voor blijven vragen. De PvdA-GroenLinks wil ook zien dat er meer 
aandacht komt voor gezonde voeding in de school- en sportkantines. Want het kan toch niet zo zijn dat 
enerzijds er actief gesport wordt en nadien er een “vette hap” wordt geserveerd in de kantine en zelfs 
alcohol wordt geschonken.  Op zijn minst zou er een gevarieerd aanbod moeten zijn van voeding in de 
sport- en schoolkantines. 
 
Rookvrije zones bij bushaltes 
Waar we als PvdA GroenLinks aandacht voor hebben gevraagd is het roken, om er met elkaar ervoor te 
zorgen dat niemand roken nog normaal vindt en dat onze kinderen en jongeren opgroeien zonder ook 
maar één sigaret gerookt te hebben. Een rookvrije generatie!  
 
In Twenterand zijn hier de eerste stappen al op gezet. We zijn verheugd over de stappen die gezet zijn 
om te komen tot rookvrije schoolpleinen en sportvelden.  We zien dat zelfs dat het gemeentehuis rookvrij 
is verklaard. Maar er wordt niet doorgepakt, waar blijven de toegezegde rookvrije zones rondom de 
bushaltes?   
 
Cultuur 
 
Investeren in cultuur 
In Twenterand realiseren wij ons te weinig wat wij te bieden hebben als het gaat om cultuur. Denk hierbij 
aan de cultuurhistorie van de Engbertsdijksvenen en de relatie met Rusland. In de gemeente Twenterand 
zijn veel vrijwilligers actief als het gaat om cultuur, denk aan het Veenmuseum, de Peddemorsboerderij en 
het  Museum Oud Vriezenveen. Dit moeten we blijven ondersteunen en faciliteren. 
 
Ook als het gaat om muziek en theater heeft Twenterand steeds meer te bieden en dit verdient meer 
aandacht en waardering. Hier horen voldoende financiële middelen bij. De PvdA-GroenLinks is ervan 
overtuigd dat het beleven en deelnemen aan cultuur bijdraagt aan meedoen en participatie.  
 
Wonen 
 
Woningaanbod in Twenterand 
Het woningaanbod moet afgestemd zijn op de groei en krimp van de kernen in Twenterand en op de 
verschillende doelgroepen en leeftijdsgroepen. Hierbij moet het aanbod van sociale woningbouw en eigen 
huizenbezit in balans zijn. Van belang is verder dat de wijken groen en groener worden en er voldoende 
speelgelegenheden zijn voor kinderen. Bewoners kunnen hier zelf ook een belangrijke rol in spelen door 
hen ruimte te geven voor het mee inrichten van de openbare ruimte. Vaak hebben bewoners goede 
ideeën en de gemeente moet hier gebruik van maken. Daarnaast kan en moet hier ook duurzaam bouwen 
(zonnepanelen en zonder gas) een belangrijke rol spelen. 
 
Dit alles gericht op het versterken van het leefklimaat. Want prettig en veilig wonen is een basisbehoefte 
van ieder mens. 
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Kanaal Almelo De Haandrik 
In het dossier van het Kanaal Almelo De Haandrik voelen inwoners zich vermalen in de bureaucratie van 
de overheid. Een overheid die maatregelen bedenkt en uitvoert, zoals verdieping en verbreding van het 
kanaal. Een overheid die vervolgens na geconstateerde schade regels en regelingen bedacht heeft die 
niet altijd werken vóór inwoners maar tégen inwoners.  Een overheid die “goed” bedoeld iets bedenkt, 

maar effectief de burger niet (altijd) helpt.  
 
Om nu anders te denken, te handelen en te werken,  hoeven we helemaal niet lang te wachten. We 
kunnen dit vandaag al doen! Als het gaat om de vele woningen met schade langs het kanaal Almelo De 
Haandrik ligt er een grote gevoelde verantwoordelijkheid bij de provincie en de gemeenten om dit op te 
lossen. Maak een keuze en ondersteun de bewoners in wat zij echt nodig hebben: een veilige woning. Het 
eerste spoor van het Deltaplan Kanaal Almelo de Haandrik. Een aanpak op veilig wonen nu en in de 
toekomst. Ontwikkel samen met de gedupeerden de ambities, bereken de kosten, bepaal het budget en 
ga ermee aan de slag. 
 
Nieuwbouw Oale Bouw 
Vorig jaar hebben we gehoord dat er overeenstemming is over de nieuwbouw plannen in de Oale Bouw in 
Westerhaar. Goed dat er overeenstemming is tussen de bewonerscommissie en Mijande Wonen over de 
nieuwbouwplannen. Er komt nu een wijk met nieuwe woningen waar de huidige bewoners tevreden over 
zijn. We roepen alle betrokken partijen op om met elkaar in gesprek te blijven en samen invulling te geven 
aan de plannen. 
 
De nieuwe wijk biedt ook kansen tot inzet op duurzaamheid maar ook kansen om in te zetten op een 
groene wijk met mogelijkheden tot het realiseren van een mooie groene buffer tussen de wijk en de N36 in 
de vorm van een speel-, voedsel- of recreatiebos  
 
Natuur en duurzaamheid 
 
Duurzaamheid 
Duurzaamheid daar moet je niet meer over praten, dat moet je doen. In 1969 kwam het rapport van Rome 
uit. In dit rapport worden al waarschuwingen afgegeven over hoe we met de aarde omgaan en als we 
geen maatregelen nemen we aarde uitputten. Dat is meer dan 50 jaar geleden en we zijn nog steeds 
bezig om onze aarde uit te putten en hebben nu een gigantische opgave om duurzamer met de aarde om 
te gaan. Duurzamer en ook eerlijker. Onze manier van leven gericht op groei en winst is niet vol te houden 
en gaat ten koste van grote groepen mensen en de natuur. Als we nu niets doen dan zullen komende 
generaties de rekening gaan betalen. 
 
Daarbij moeten we dit niet alleen overlaten aan Den Haag, maar ook in Twenterand kunnen we aan de 
slag met het treffen van maatregelen.  

- Denk aan het verduurzamen van het gemeentehuis en andere gemeentelijke gebouwen.  
- Denk aan het vergroenen van de publieke ruimte (meer groen en minder steen en asfalt).   
- Denk aan gescheiden afval of nog beter hergebruik van afval. 
- Denk aan hergebruik van materialen (circulaire economie) 
- Denk aan stimuleren biodiversiteit 

 
Bij dit alles zal de gemeente Twenterand zelf het goed voorbeeld moet nemen en daarnaast initiatieven 
stimuleren en faciliteren. Want een goed voorbeeld doet goed volgen (“practice what you preach”) 
 
Duurzaamheidsfonds 
Het duurzaamheidsfonds wordt gevoed door de opbrengsten van het zonnepark. Echter dit geldt alleen 
voor 2022. Want een deel gaat dan naar het zwembad en een deel worden de opbrengsten gebruikt om 
de kosten te dekken van een klimaatmedewerker. Maar zouden de opbrengsten van het zonnepark juist 
nu niet te goed moeten komen aan het duurzaamheidsfonds en daarmee voor de inwoners van 
Twenterand. Nu wordt er naar oordeel van de PvdA GroenLinks er onjuist gebruik gemaakt van de 
opbrengst van het zonnepark, namelijk om personele kosten mee te dekken? Naar mening van de PvdA 
GroenLinks hadden de kosten van de medewerker klimaat mee genomen moeten worden in het voorstel 
van het college voor uitbreiding van de formatie in het voorjaar. 
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De  Agenda duurzaam Twenterand is volgens de PvdA-GroenLinks het instrument om als gemeente 
breed, met inwoners, bedrijfsleven en maatschappelijke organisaties aan de slag te gaan met 
duurzaamheid. De PvdA-GroenLinks steunt het College om dit op te pakken in dialoog met de 
samenleving. Het is echter van belang om het onderwerp blijvend op de agenda te houden. 
 
Het realiseren en behouden van maatschappelijk draagvlak blijft belangrijk. Participatie van niet alleen de 
overheid maar ook van inwoners en bedrijven zijn van groot belang. De PvdA-GroenLinks wil daarom 
graag een concrete doorvertaling zien van het uitdagen van inwoners en bedrijven uit Twenterand om te 
participeren op het thema duurzaamheid als het gaat om zon- en windenergie. 
 
Natura 2000 
De gemeente Twenterand kent binnen haar gemeentegrenzen een uniek natuurgebied:  
“De Engbertsdijksvenen”. Een vaak nog onbekend en onderschat natuurgebied. De Engbertsdijksvenen 
maakt onderdeel uit van Natura 2000. In 2016 is het beheerplan vastgesteld door het ministerie 
Economische Zaken en de Provincie Overijssel. De PvdA-GroenLinks vindt dat de uitvoering van het 
beheerplan nu voortvarend opgepakt moet worden en dat er uitvoering gegeven moet worden aan de 
maatregelen die zijn opgenomen in het beheerplan. De PvdA-GroenLinks onderschrijft dat dit zorgvuldig 
moet gebeuren met alle betrokkenen en dan gaat het niet alleen om agrariërs en omwonenden van de 
Engbertsdijksvenen maar ook om gebruikers en natuurorganisaties. De fase van het nemen van besluiten 
is nu aangebroken over de maatregelen die getroffen moeten worden om de vernatting te realiseren. 
Beslissingen die ingrijpend gaan zijn voor de natuur en voor de omwonenden (agrariërs en 
aanwonenden). Dit gaat duidelijkheid bieden over de toekomst. De uitvoering van de besluiten zal enige 
jaren gaan duren en zal aandacht blijven vragen van het College. 
 
Daarnaast speelt het proces rondom de “Combi-kansen”. De wethouder heeft de raad hierover op 
verschillende momenten het afgelopen jaar geïnformeerd. Er zijn op dit moment veel plannen en ideeën 
om de Engbertsdijksvenen als natuurgebied te versterken (toerisme, recreatie, natuur en 
natuurlandbouw). Hier zijn veel inwoners, dorpsraden en maatschappelijke organisaties bij betrokken die 
erg enthousiast zijn. Dit enthousiasme moeten we vasthouden omdat deze betrokkenheid van groot 
belang is bij het realiseren van de plannen en het draagvlak van de vernatting van de Engbertsdijksvenen. 
 
De PvdA-GroenLinks pleit voor een actieve rol van de gemeente Twenterand (samen met de gemeenten 
Hardenberg en Tubbergen) om deze burgerinitiatieven te ondersteunen. Dit moet verder gaan dan alleen 
het ontwikkelen van een visie en maken van plannen. De vele enthousiaste vrijwilligers moeten nu ook 
perspectief en uitzicht hebben op uitvoering van (een deel van) hun voorstellen en plannen. Het mag niet 
zo zijn dat het bij vergaderen blijft. Concrete en haalbare initiatieven moeten nu opgepakt en uitgevoerd 
worden. 
 
Biodiversiteit 
In 2017 is door de PvdA een motie ingediend om in te zetten op het versterken van het ecologisch 
bermbeheer. Dit is door een meerderheid van de Raad gesteund. Wij vinden het goed om te zien dat in 
2018 tot en met 2020 verder is uitgebreid. Ook zien we dat de gemeente Twenterand inzet op versterking 
van biodiversiteit door allerlei verschillende initiatieven. Van belang hierbij is om inwoners hierover te 
informeren voor het verkrijgen van draagvlak. Wij willen graag zien dat dit zich verder ontwikkelt en 
uitgebreid wordt.  
 
Lelieteelt 
Het afgelopen jaar zijn er opnieuw onderzoeken gepubliceerd waaruit blijkt dat in de lelieteelt naar 
verhouding veel bestrijdingsmiddelen worden gebruikt, die een risico vormen voor de volksgezondheid. Uit 
deze onderzoeken komt naar voren dat het wenselijk is om afstanden tussen lelievelden en bebouwing en 
ook van natuurgebieden veel groter zou moeten zijn dan nu vaak het geval is. 
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In Twenterand is er een convenant tussen de gemeente en bijna alle lelietelers. Hierin zijn afspraken 
gemaakt over het gebruik van bestrijdingsmiddelen. Als het goed is, is het convenant nu voor onbepaalde 
tijd verlengd. De PvdA GroenLinks wil hierbij wel de aandacht vragen aan het College om met alle 
betrokken lelietelers in overleg te gaan, om te kijken of op basis van de nieuwe publicaties en recente 
onderzoeken het convenant aangepast kan worden en de afstanden tot bebouwing en natuurgebieden 
vergroot kan worden 
 
Gebruik van bestrijdingsmiddelen (zoals glyfosaat en Xentari ®) 
Steeds meer wordt er bekend over de nadelige gevolgen van bestrijdingsmiddelen en de gevolgen voor 
de gezondheid voor mens, dier en natuur. Ook hebben wij begrepen dat de gemeente Twenterand nog 
steeds niet glyfosaat in “ban” heeft gedaan. Steeds meer gemeenten doen dit wel. Wij pleiten nogmaals er 
voor om geheel te stoppen met alle vormen chemische bestrijdingsmiddelen. 
 
Verkeer en bereikbaarheid 
 
Verkeer 
Twenterand kent een groot buitengebied. Hier geldt een snelheid van maximaal 60 km en dat is terecht 
omdat het wegen zijn waar hogere snelheden leiden tot gevaarlijke situaties. De laatste tijd zijn er weer 
veel meldingen van verkeersongelukken in het buitengebied als gevolg van te hard rijden. De PvdA 
GroenLinks roept het College op om hier maatregelen op te nemen, mede omdat deze wegen ook 
gebruikt worden als fietsroutes. 
 
Daarnaast gaat het ook om de belastbaarheid van de wegen. Steeds vaker zien we dat er grotere 
voertuigen (landbouw en vrachtwagens) over deze wegen gaan. Dit heeft niet allen tot gevolg dat de 
wegen beschadigd worden maar ook dat er sprake is van verkeersonveilige situaties. 
 
Vervoer 
Een niet onbelangrijk thema is vervoer en vooral het gebruik van het openbaar vervoer. Dit kan en moet 
beter, ook in Twenterand. Ook hier kan nog winst worden geboekt door in te zetten op een goed netwerk 
van openbaar vervoer zowel bus als trein. Bij de trein is het dan van belang om in te zetten op 
elektrificatie. De stations moeten goed bereikbaar zijn en voor de fietsen moet goed gezorgd worden, er 
mag geen sprake meer zijn van de zogenaamde “weesfiets”. 
 
 
Burgerparticipatie 
 
Inwoner betrokkenheid 
PvdA-GroenLinks vindt dat er blijvend ingezet moet worden op het versterken van de relatie tussen 
bestuur en inwoners. Dit is een blijvend proces. Het vraagt om een andere stijl van besturen en andere 
manier van betrekken van inwoners bij plannen en initiatieven. Wellicht moeten we met elkaar wel meer 
taken uit handen geven en aan inwoners zelf geven. De PvdA-GroenLinks wil benadrukken dat 
communicatie en participatie niet alleen om zenden gaat maar ook om ontvangen en vooral luisteren! De 
PvdA GroenLinks wil pleiten voor inzet van de werkwijze Deep Democracy. Dit gaat verder dan de inzet 
van de participatieladder die nu gebruikt wordt in de gemeente Twenterand. 
 
https://deepdemocracy.nl 
 
Communicatie en (onafhankelijke) infomeren van inwoners van Twenterand 
We zien de laatste jaren de onafhankelijke pers steeds meer onder druk komen te staan. Dan hebben we 
het niet over niet kunnen zeggen en schrijven wat je wilt maar de mogelijkheden om onafhankelijk en 
zelfstandig te publiceren, zonder alleen afhankelijk te zijn van geldschieters (adverteerders). Vooral 
regionaal en lokaal zien we verschraling van het nieuws en leiden lokale omroepen een schraal bestaan. 
Om die reden vindt de PvdA GroenLinks het van belang om een stevige en regionale omroep te hebben 
die  voldoende in staat is om programma’s te maken die inwoners in Twenterand kunnen informeren. 
Zeker als het gaat om lokaal nieuws. Veelal gebeurt dit voor vrijwilligers die met minimale middelen het 
“maximale” moeten presteren. Dit mag wat betreft de PvdA GroenLinks wel meer (financiële) waardering 
hebben. 

https://www.bing.com/search?q=deep+democracy&cvid=a225488f1efb47659b32b8d219cbc4fb&aqs=edge..69i57j0l6.5440j0j1&pglt=163&FORM=ANSAB1&PC=U531
https://www.bing.com/search?q=deep+democracy&cvid=a225488f1efb47659b32b8d219cbc4fb&aqs=edge..69i57j0l6.5440j0j1&pglt=163&FORM=ANSAB1&PC=U531


11 
 

Kinderburgemeester 
De PvdA GroenLinks vindt het belangrijk dat kinderen en jongeren worden betrokken bij de politiek. Op 
alle mogelijke manieren moet geprobeerd worden kinderen en jongeren te betrekken bij politiek en de 
besluitvorming. De huidige burgemeester heeft dit bij de begroting voor 2021 onderschreven en 
aangegeven hier serieus naar te kijken. De PvdA GroenLinks is benieuwd naar de stand van zaken en 
pleit opnieuw voor het aanstellen van een kinderburgemeester en ook te kijken naar hoe kunnen kinderen 
en jongeren meer betrokken worden bij de lokale politiek. Zeker nu er in maart 2022 gemeenteraads-
verkiezingen zijn. 
 
Gemeentelijke organisatie 

 
Kernorganisatie en opleiden 
Het College kiest voor een kerngerichte organisatie waarbij het uitgangspunt is om met wat minimaal 
nodig is het werk goed te kunnen doen. Maar wat is hier nu precies de betekenis van en wat zijn de 
gevolgen voor medewerkers en voor de inwoners? Het blijft altijd van belang om te zorgen voor goede 
dienstverlening én te zorgen dat eigen medewerkers hun werk met plezier en op een kwalitatief hoog 
niveau uitvoeren. Hiervoor is van belang dat medewerkers zich kunnen blijven ontwikkelen en scholen. 
Juist nu is het van belang om medewerkers te binden, te boeien en te voeden. 
 
Dienstverlening 
PvdA-GroenLinks blijft aandacht vragen voor de verdere digitalisering van de samenleving en wat dit tot 
gevolg heeft voor mensen die niet voldoende digitaal vaardig zijn. De PvdA-GroenLinks pleit daarom voor 
aandacht binnen het onderwijs en cursusaanbod voor digitale vaardigheden. Daarnaast vraagt de PvdA-
GroenLinks aan het College aandacht voor de manier waarop ze haar digitale dienstverlening aanbiedt en 
op welke manier ze burgers wil bereiken die niet voldoende digitaal vaardig zijn 
 
 
Afrondend  
 
 
Laat het debat nu maar beginnen……. 
 

 
 “De kunst van het debat……” 

 
 
Een debat is meer dan alleen het uitwisselen van standpunten. In het debat gaat het ook om het 
redeneren: het formuleren van argumenten, gegevens, twijfels, bewijzen, tegenbewijzen, strikvragen, 
verwerpingen naar voren te brengen. Dit alles gericht om mét elkaar te communiceren en te redeneren.  
Het redeneren is niet alleen het hanteren van argumenten, maar wat veel belangrijker is, om het 
vermogen te ontwikkelen om overtuigd te raken door de beste redeneringen, van wie deze dan ook 
afkomstig zijn. ……en dit betekent redelijk zijn!  
 
(Fernando Savater, Spaans Filosoof, “De vragen van het leven”) 
 
Stephan Reusken 
Fractievoorzitter PvdA-GroenLinks Twenterand  
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Vragen van de PvdA GroenLinks over de Kadernota 2022 
 

Onderdeel Vragen 
Twenterand financieel 
gezond 

De PvdA GroenLinks Twenterand heeft nadrukkelijk de behoefte om 
intensiever te betrokken worden bij de ontwikkeling van de financiën in 
Twenterand. Het College doet in de kadernota hiervoor een voorstel door 
te starten met de aanpak: Twenterand Duurzaam Financieel Gezond. De 
PvdA GroenLinks steunt deze aanpak maar vraagt direct vanaf de start 
bij fase 1 en in het bijzonder in fase 2 de raad te betrekken.  
 
Is het College bereid om de actief en in alle fase te betrekken? 
 

Covid en aanvullende 
middelen vanuit het rijk en 
de gemeente 

Kan het College een overzicht geven van de aanvullende middelen die zij 
ontvangen heeft van Rijk als gevolg van covid? 
 
Kan het College een overzicht geven of en op welke manier deze 
middelen zijn ingezet en of deze middelen inmiddels ook al zijn gebruikt? 
 
Kan het College aangeven wat er aan maatregelen zijn genomen vanuit 
de gemeente Twenterand om de gevolgen van Covid tegen te gaan en 
hoeveel middelen hiervoor zijn ingezet (dan wel niet zijn geind om 
organisaties niet te belasten)? 
 
Heeft het College nog een plan van aanpak voor de fase na corona, als 
we ook lokaal steeds meer van het “slot” gaan?  
 

Bestuurscultuur Deelt het college met de PvdA GroenLinks dat er zorgen zijn over de  
bestuurscultuur en dat er sprake is van een toenemend wantrouwen 
tussen inwoners en politiek bestuur? 
 
Dit constaterende welke stappen zet het College (wellicht met de raad) 
om te werken aan herstel van vertrouwen? 
  

Uitvoeringstoets Is het college bereid om te onderzoeken wat de mogelijkheden zijn om 
lokaal een uitvoeringstoets in te voeren om hiermee voorgestelde 
maatregelen, regelingen en verordening te toetsen op hun 
uitvoerbaarheid? 

Riolering Wat is de reden dat het college de keuze heeft gemaakt om de € 200.000  
te gebruiken als (incidentele) dekking en niet om deze middelen in te 
zeten bijvoorbeeld voor maatregelen klimaat adaptie?  

Gezondheid en rookvrije 
zones 

Kan het college zich herinneren dat zij toezeggingen heeft gedaan met 
betrekking tot het instellen van rookvrije zones rondom bushaltes, in het 
bijzonder bij de bushaltes in Westerhaar Vriezenveensewijk? 
 
Wanneer gaat het College deze toezegging nakomen en vindt de  
uitvoering van het instellen van de rookvrije zones plaats? 
 
Is het College bereid om te onderzoeken op welke plaatsen nog meer in 
de gemeente Twenterand er rookvrije zones in te stellen? 
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Communicatie Is het College het met de PvdA GroenLinks dat het onafhankelijke 
informeren van inwoners van groot belang is  en dat hierin lokale media 
van groot belangrijke rol hebben? 
 
Is het College bereid vanuit Twenterand te werken aan versterking van 
lokale media, in het bijzonder Delta FM en hiervoor financiële middelen 
beschikbaar te stellen? Temeer daar Delta FM ook aangewezen is als 
calamiteitenzender.  

Eenvoudige taalgebruik Op welke manier is gaat het College blijvend aandacht besteden aan 
helder en eenvoudig taalgebruik in de brieven aan inwoners, de 
voorlichting aan de inwoners, de raadsvoorstellen en alle andere vormen 
van publicaties? 
 

Jongerenwerk Hoe lang wil het College nog doorgaan om te komen tot een 
daadwerkelijke integrale aanpak (bestuurlijk en uitvoerend) van de vier 
jongerenorganisaties in Twenterand? 
 

Verkeer Is het College op de hoogte van regelmatige ongevallen die zich 
voordoen in het buitengebied als gevolg van te hard rijden van 
automobilisten? 
 
Welke acties en maatregelen kan het College ondernemen om te zorgen 
dat het verkeer zich houdt aan toegestane maximale snelheid? 

Kinderburgemeester Vorig jaar heeft de burgemeester een toezegging gedaan om te 
onderzoeken hoe en op welke manier invulling gegeven kan worden aan 
een kinderburgemeester. 
 
Wat is hiervan de stand van zaken?  
Kunnen we in 2022 een kinderburgemeester tegemoet zien? Misschien is 
een suggestie om dit combineren met de gemeenteraadsverkiezingen 
van 2022. 

Chemische 
bestrijdingsmiddelen 

Kan het college een overzicht geven van de bestrijdingsmiddelen die er in 
de gemeente worden gebruikt? 
 
Is het college bereid om hier met ingang van 2021 mee te stoppen en 
over te gaan op andere vormen (biologische) bestrijdingsmiddelen 

Lelieteelt Is het convenant dat afgesloten is in 2018 voor de periode van twee jaar 
opnieuw verlengd? 
 
Is hier overleg over geweest en heeft het college zich ingespannen om 
alle lelietelers die in Twenterand actief zijn dit convenant te laten 
onderteken? 
 
Is het College bereid om met alle lelietelers in overleg te gaan om, op 
basis van de publicaties en de hierin genoemde risico’s voor de 
volksgezondheid, het convenant aan te passen en de afstand tot 
bebouwing en natuurgebieden te vergroten? 

Opleidingsbudget Wederom stelt u voor om het opleidingsbudget niet aan te passen en 
naar achter te schuiven. Waarom? 
 
Betekent uitstel uiteindelijk niet uitstel? Wat wordt er dan nog waar 
gemaakt om een kernorganisatie te zijn en te willen investeren in 
kwaliteit? 

 


